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ALGEMENE VERGADERING van 24 maart 2022 
 

VERSLAG 
 
DEELNEMERS Veront-

schuldigd 
(v) 

Aan-
wezig 
(a) 

Opmerkingen 

INITIATIEVEN  (22) Vertegenwoordiger 
11.11.11 - TIENEN  
   Hendrik Decroos 

 a  

AFRIKA FILMFESTIVAL TIENEN  
    - - 

Hendrik vertegenwoordigtook 
AFF 

BEZORGD OM MENSEN VZW 
   Katrien Bultinck 

- a on line 

BROEDERLIJK DELEN TIENEN 
   Claire Blondeau - - 

 

CATI TAGE (Tiense Afrikaanse Gemeenschap) 
  Paku Mavungu Denis  

 a Vincent Gomis is aanwezig 

COMMUNITY HEALTH WORKERS (CHW) 
  Iullia Vdokha - a 

on line 

KOM BINNE 
   Ann Vermeire  a 

 

DAMIAANACTIE 
   Inge Schodts   

- -  

HUIS van de MENS 
  Tania Ramoudt  a  

HUBI & VINCIANE  
  Ingrid Hofkens 

- -  

KIKESA 
  Gustavao Nkama - a 

 

INCLUSIE VLAANDEREN–AFD. TIENEN 
   Evi Serron 

- -  

MALICOMITE VISSENAKEN 
   Guy Vanparijs v  

 

PALMAS PARA TODOS (VZW) 
   Mia Dickmans   

v  
 

PSYCHIATRISCHE KLINIEK BROEDERS 
ALEXIANEN TIENEN 
   Bart de Bakker   

- - 
 

RODE KRUIS VLAANDEREN – AFDELING 
TIENEN 
   Siebe Stroobants 

 
 a 

 

STEUNPROJECT BERONGE 
   Gemma Deldimme  v  

 

TIENSE WERELDVROUWEN 
  Chris Stryckmans 

- - 
 

RIKOLTO VREDESEILANDEN (REGIO TIENEN) 
    Els Vanderlinden v  

 

TAAL IN PRAKTIJK 
  Innocent Harerimana 

 a  

VIA TIENEN 
   Karlien Partyka   - - 

 

ZUSTER PASSIONISTEN 
   Laurette Bidilu Muyamuna 

-  
 

BURGERS (7) 



 
2 

DEELNEMERS Veront-
schuldigd 
(v) 

Aan-
wezig 
(a) 

Opmerkingen 

Johan BRUSTEN  - - Verblijft in buitenland 
Marie-Anne COENEN v   
Ivo VENDREDY - -  
Johan WEIGL  a  
Yves BUTAYE  a On line 
Marnik DECOCK  a  
Marianne EELEN  a  
NIET-STEMGERECHTIGDE LEDEN 
Liesbeth VANDERLOOCK (schepen 
Duurzaamheid) v  

 

Chris STRYCKMANS  (afgevaardigde Groen 
Tienen) 

- - 
 

Benita VANHURCK (Duurzaamheidsambtenaar 
Tienen) 

- - Probeerde zoveel mogelijk  on 
line te volgen 

Michel EVERS (afgevaardigde Netwerk Cultuur) - -  
 
 
 
 
1. Verslag vorige vergadering – goedkeuring 
 
Marnik meldt dat door een foutje de verslagen van november 2021 en januari 2022 niet 
naar de leden werden verstuurd. Hij zal snel na de vergadering deze verslagen 
rondsturen en vragen om schriftelijke bemerkingen (een week). Daarna kunnen deze 
verslagen naar de dienst Communicatie worden verstuurd om te worden gepubliceerd 
op de website van de stad.  
 
 
2. Wijziging samenstelling 
 
Er is een kandidatuur voor lidmaatschap van het Netwerk van Johan de Schryver. Door 
een vergissing van de Voorzitter is Johan niet uitgenodigd voor deze vergadering. Hij 
leest de mail van Johan voor die de kandidatuur motiveert.  
 

Buren voor Buren wil ondersteuning bieden aan iedereen die erom vraagt, maar in de eerste plaats 
aan de meest kwetsbaren, waartoe we uitdrukkelijk de anderstalige nieuwkomers rekenen. We 
ondersteunen hen, maar vooral betrekken we hen in een actief sociaal netwerk, waarin ze zelf een 
rol kunnen opnemen. Tot onze partners behoren het Agentschap voor Integratie en Inburgering, Taal 
in Praktijk, Tiense Wereldvrouwen. 

 
BvB is voorlopig actief in Kumtich en in de wijk Watertoren (Park Passionisten-Aarschotsesteenweg), 
maar er wordt samen met een dertigtal organisaties gewerkt aan de uitbreiding over heel Tienen. In 
Kumtich behoort BvB tot de werking van het Kumtichcomité vzw. Ik ben voorzitter van het KC, maar 
ook coördinator van BvB-Tienen, en als BvB maken we gebruik van het ‘apparaat’ van het KC 
(organisatie, communicatie, financiën). BvB werkt ook nauw samen met Samana, dat o.m. zorgt 
voor de verzekeringen van de vrijwilligers, vorming, promotionele en financiële steun. 
 
In Kumtich zijn er momenteel (23/1/2022) 51 BvB-vrijwilligers, waarvan 14 anderstalige 
nieuwkomers. Eén van hen behoort ook tot het bestuur van het KC. 
 
Wat we concreet doen: 
- Burenhulp (o.m. klusjes, informatie, gezelschap) 
- Taalduowerking (i.s.m. Taal in Praktijk - in Kumtich 13 actieve duo’s) 
- Huiswerkbegeleiding (i.s.m. Begeleid Wonen - in Kumtich 14, waarvan 13 anderstalige 

nieuwkomers) 
- Leren fietsen (vanaf 2022 i.s.m. de Fietsersbond – in 2021 voor 3 anderstalige nieuwkomers) 
- Samen Koken (= mondiaal koken, gestart eind 2021 met Syrisch koken) 
- Inzamelacties: permanent voor BOM, tegen het eind van het jaar ook voor de Shoeboxactie van 

De Samaritanen. 
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De kandidatuur wordt zonder bezwaren en unaniem aanvaard. De voorzitter stelt voor 
dat Johan zich nog uitgebreider voorstelt op een volgende vergadering.  
 
De Voorzitter meldt dat Johan Brusten momenteel terug actief is een buitenlands 
project. Nadat hij jaren actief was in een voor een NGO in Myanmar is Johan recent 
vertrokken naar Cambodja. Hij is aangesteld als adviseur voor een VSO-project  
(Voluntary Service Overseas) ter bevordering van "quality of education" in het hoger 
secundair onderwijs. Voorlopig tot einde 2022.  
 
De oproep bij de uitnodiging van deze vergadering aan de leden om hun engagement 
voor de toekomst nog eens te bevestigen kreeg maar een beperkte weerklank. De 
Voorzitter stelt voer de oproep tegen de maand mei te herhalen.  
 
3. Opvang Vluchtelingen Oekraïne  
 
De invasie van Rusland in Oekraïne op 24 februari 2022 heeft een enorme stroom van 
vluchtelingen op gang gebracht. De grootste deel van de Oekraïners verblijft In West-
Oekraïne of in naburige landen. Er zijn ook Oekraïners doorgereisd naar West-Europa. 
Er is een enorme golf van solidariteit ontstaan bij de overheden en het maatschappelijk 
veld om opvang te voorzien. De voorzitter meent dat het Netwerk Mondiaal Tienen zich 
moet bezinnen over wat op dit moment wenselijk, mogelijk en haalbaar is. Hij stelt zich 
dan ook de vraag of er bij de leden van het Netwerk en de organisaties die zij 
vertegenwoordigen al acties zijn ontplooid en wat de noden en behoeften zijn om op 
korte en lange termijn een bijdrage te kunnen leveren.  
 
In elk geval stelt de Voorzitter voor om een advies namens het Netwerk te richten aan 
de stad met het voorstel om noodhulp te voorzien. Jaarlijks is er een budget voor 
internationale noodhulp ten bedrage van € 1.500. De Voorzitter stelt voor dat de 
noodhulp ten eerste zou gaan naar initiatieven van het Rode Kruis. Hij benadrukt ook 
dat we niet uit het oog mogen verliezen dat er ook nog andere oorlogsvluchtelingen en 
andere vluchtelingen zijn in de wereld, bijvoorbeeld in Syrië of door de situatie in Syrië. 
Onze solidariteit moet universeel zijn en men mag geen onderscheid maken naar plaats 
en achtergrond. Daarom stelt hij voor om symbolisch in een advies aan de stad te 
pleiten dat voor de twee soorten initiatieven en een gelijk bedrag te voorzien: dus 
noodhulp voor Oekraïense vluchtelingen aan het Rode Kruis en een initiatief voor een 
andere vluchtelingensituatie. 
 
Verschillende leden geven uit ervaring een korte toelichting over wat er loopt: 
 

- In het Administratief Centrum (voorheen overheidsdienst Financiën en 
vaccinatiecentrum) is door de stad voor 69 personen uit Oekraïne volledige 
huisvesting voorzien zie reportage ROB-TV link; er zijn ook vrijwilligers 
actief (sommigen overnachten er ook): dit is een pijlsnelle logistieke operatie 
geweest, de rest volgt nu; Met andere zorginstellingen worden ook nog 
bijkomende plaatsen voorzien;  Kom Binnen heeft er al zijn babbelformule 
aangeboden. 
 

- Het Rode Kruis Nationaal werkt mee aan de bouw van twee nooddorpen, 
waar vele RK-vrijwilligers worden voor ingeschakeld; RK voorzag al een 
zending van 200 ton hulpgoederen: Fedasil schakelt ook RK in; RK heeft 
gekend expertise in problematiek van familiereünies; er lijkt genoeg aanbod 
van materiële goederen: solidariteit van burgers en organisaties kan best via 
storting op de 1212-rekening van het hulpconsortium, waarbij RK is 
aangesloten. 
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- HuisvandeMens in Tienen is ondertussen op zijn vestiging ook een 
inzamelplaats voor hulpgoederen; Er is al en konvooi vertrokken en bij 
terugkeer werden 26 vluchtelingen overgebracht; Donaties zijn welkom; 
Huisvandemens in ook een afhaalplaats voor hulpgoederen ten behoeve van 
vluchtelingen.  
 

- BOM heeft geen specifieke werking rond Oekraïne; er is overleg met de stad 
over de opvang en de bijstand waarop Oekraïense vluchtelinge recht hebben; 
alle mensen in nood zijn gelijk en mogen eenmaal per week voeding, kledij 
en poetsgerief komen halen; het is aangewezen niet te veel verschillende 
initiatieven te voorzien en de materiële hulp kan best worden gelenigd via 
verwijzing naar bestaande kanalen; Er is alleszins geen tekort aan stockage 
van hulpgoederen. 
 

- TIP is nog niet aangesproken.  
 

- Iullia vertelt over haar persoonlijke situatie én over haar rol in maar 
inschakeling in diverse initiatieven om vluchtelingen bij te staan; zij  is zelf 
Oekraïense en heeft door de oorlog haar eigen moeder moeten opvangen; 
ondertussen wordt zij vaak ingeschakeld omwille van de taalbarrières; de 
vluchtelingenopvang in ons land was niet voorzien op mensen uit Europa en 
er zijn dan ook weinig beschikte tolken te vinden;   Mensen hebben vooral 
nood aan snelle toegang tot materiële hulp er moeten bijvoorbeeld naar BOM 
kunnen gaan, maar  het vervoer is soms een probleem als ze geen bus 
kunnen betalen; Het is vooral van belang om het isolement te doorbreken en  
hen tot enige fysieke beweging te brengen. Een getuigenis van Iullia is te 
zien in deze reportage op de regionale TV.  
 

- Johan Weigl brengt nog aan dat alvast is voorzien dat psychologische hulp 
vlot toegankelijk (geen remgeld gevraagd); ook hier is het grote probleem te 
beschikken over goede tolken; hij vraagt ook aandacht voor het respecteren 
van de privacy van de vluchtelingen en om dus onze nieuwsgierigheid een 
beetje te onderdrukken.  

 
 
Innocent vraagt aandacht voor de vluchtelingen uit Oekraïne, die niet de Oekraïense 
nationaliteit hebben. Zij zijn mee gevlucht en hebben dezelfde noden. Het gaat vaak 
om studenten uit Afrika, die al niet gemakkelijk tot West-Europa geraken en die hier 
ook asiel moeten aanvragen (terwijl Oekraïense vluchtelingen zich alleen moeten laten 
registreren). Dat dat lijkt toch wel een beetje op een dubbele standaard. Anderen 
wijzen erop dat de Oekraïense situatie toch heel bijzonder is door de onverwachte en 
brutale uitbraak van geweld en de plotselinge en zeer massieve karakter van de stroom 
van vluchtelingen. Als het studenten betreft zullen ze wellicht ook in de 
universiteitssteden door aanwezige diensten en organisaties in en rond de campus 
kunnen worden opgevangen.  
 
De Voorzitter besluit dat er al heel wat initiatieven lopen, dat alles gezien de korte 
tijdspanne betrekkelijk goed is georganiseerd en dat zeker de materiële 
hulpvoorziening in Tienen uitstekend verloopt. De noden in Oekraïne en aan de grenzen 
van de buurlanden zijn uiteraard zeer groot, zonder dat we ook de situatie van 
vluchtelingen mondiaal en zeker in andere conflictgebieden mogen uit het oog 
verliezen. Zijn voorstel om noodhulp te voorzien zowel voor de Oekraïense situatie als 
voor andere oorlogsslachtoffers geniet algemene bijval. Naast het Rode Kruis en denkt 
de Voorzitter aan de organisatie ‘Dokters van de wereld’. 
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4. Buddyproject 
 
Mia die vandaag ziek is, meldde aan de voorzitter dat het stadsbestuur nu wel degelijk 
de buddywerking weer ondersteunt. Met blijdschap deelde ze mede dat we op de goede 
weg zijn na een tweetal jaren wat voort ploeteren. De maatschappelijk werker Diede 
Vanbutsele van de Sociale Dienst is aangewezen om het project te ondersteunen. Op 
een volgende vergadering zullen we de schepen bevoegd voor mens uitnodigen om 
verdere afspraken te maken en om te zien of er nog initiatieven kunnen genomen 
worden ter bevordering van integratie. 
 
 
5. Planning activiteiten  
 
De Voorzitter meldt dat de AED-cursus bij het Rode Kruis een bescheiden opkomst 
kende, maar dat de les zeer nuttig en aangenaam was. 
 
Er is een volgende Algemene Vergadering gepland op 18 mei in de lokalen van het 
Rode Kruis.  
 
Nu de coronaperikelen stilaan wegdeemsteren moeten we denken aan vernieuwde 
activatie van het Netwerk. Zoals al enkele keren in de vorige vergaderingen 
aangekondigd zou het goed zijn om een zomeractiviteit in te richten voor de leden. 
We zullen dan op een informele wijze weer ons met elkaar verbinden en mogelijk weer 
plannen maken voor de toekomst. Het Dagelijks Bestuur zal werken aan een creatief 
voorstel. 
 
De Voorzitter meldt dat ook dit jaar weer verenigingen hun kandidatuur kunnen 
indienen om een week de bar op het Heldenplein uit te baten. Hij polst over 
eventueel interesse is om namens het Netwerk een kandidatuur in te dienen. Het is ook 
een goede manier om wat inkomsten op te leveren en ook onze naambekendheid te 
verhogen. De Voorzitter verwacht niet meteen een reactie. Hij zal het punt verder met 
het Dagelijks Bestuur bespreken  
 
Het initiatief om diversiteitsawards uit te reiken samen met de Awards vanuit andere 
Netwerken zoals Sport en Cultuur, blijft nog altijd leven. De voorzitters van de 
netwerken die betrokken worden zullen een datum prikken ergens in de tweede helft 
van 2022. 
 
Over het Wereldfeest heeft de Voorzitter geen nieuws ontvangen. Hoe dan ook zou de 
stad erop aansturen dat een editie doorgaat rond einde augustus. 
 

 
6. Uit het veld 
 
Hendrik meldt dat de ‘11 11 11’-campagne op nationaal vlak van 2022 als thema zal 
hebben: klimaat! 
 
Hendrik meldt ook dat er viertal films zijn gepland in kader van het Afrika 
Filmfestival in Tienen. Het programma in cultureel centrum De Kruisboog: 
 

* woensdagnamiddag 6/4 : familiefilm 'Zarafa' (6+) om 14u 
* woensdagavond 13/4 : La nuit des rois' om 20u15 
* donderdagavond 21/4 : 'Aya' om 20u mét nababbel in de Foyer 
* donderdagavond 28/4 : 'You will die at 20' om 20u mét nababbel in de Foyer 
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Marianne Eelen meldt dat ze gestopt is met haar engagement bij Side By Side. Zij 
blijft nu als geïnteresseerde burger verder participeren in het Netwerk. Ze is nu 
beroepshalve actief als zelfstandige en gespecialiseerd in pijnbestrijding vooral bij 
mensen met een beperking. Zij past ook hypnose toe.  
 
Gustavo meldt dat het KIKESA-project in Congo zich voortaan zal heroriënteren naar 
de behoeften op het platteland in Congo. Er zijn al genoeg gelijkaardige initiatieven in 
de hoofdstad. De organisatie heeft een studie gemaakt en een Belgische delegatie is al 
naar Congo afgereisd. 
 
Innocent meldt namens TIP dat de formule van taalduo’s floreert. Er zijn al 200 duo’s 
gematcht. Hij zal ook een digitale versie van het krantje ‘Gemakkelijk Nieuws In Tienen‘ 
naar het adres van het Netwerk sturen.  
 
Tanja van HuisvandeMens Tienen meldt dat er verder werd gewerkt rond 
menstruatie-armoede. Hiervoor werden ook flyers rondgedeeld op de markt en op 
verschillende plaatsen boxen geïnstalleerd. Het initiatief werd ook bekendgemaakt in 
scholen en bij BOM. 
 
Cati Tage meldt dat het de volgende editie van ‘Komen Proeven’ waarschijnlijk zal 
doorgaan in oktober 2022. 
 
Ann Vermeire van Kom Binnen zegt dat het initiatief van Nederlands spreken terug 
is opgestart. De oorlog in Oekraïne is een populair gespreksonderwerp. Kombinnen is 
ook voorgesteld in een artikeltje van de krant van TIP.  
 
Johan Weigl, burgerlid van de Groepspraktijk Hageland meldt dat hij momenteel 
het heel druk heeft met een mogelijke uitbreiding van zijn woning, om een deel van de 
praktijk te huisvesten en vooral om er groepssessies te kunnen organiseren. Zijn 
praktijk werkt samen met verschillende organisaties en professionals. Momenteel heeft 
hij een klantenbestand van 200 gezinnen.  
 
Marnik meldt dat in de schoot van de werkgroep. FairTradeGemeente er misschien een 
korte publieksactiviteit in kader van World Fair Trade Day op 14 mei 2022 wordt 
uitgewerkt. 
 
Els meldt namens Rikolto dat de verkoopactie in januari niet is kunnen doorgaan. Er is 
zowel aandacht geweest voor de campagne in enkele scholen naar aanleiding van de 
duurzame weken. Er zijn ook een aantal sponsors acties doorgegaan. 
 

______________________ 
 


